
 

Larvik Idrettsråd 

Nordliveien 22 

3271 Larvik 

Hjemmeside:  

Bankkonto:  

Org. nr. :  

http://n3sport.no/il/larvik 

2510 14 59414 

988 707 783 

Leder: Ann-Kristin Aanstad 

Mobil: 95 81 65 54 

E-post: ann.kristin.aanstad@gmail.com 

 

 
Til Larvik kommune,  
v/ Kultur, idrett og fritid,  
Hovedutvalg for miljø, kultur og næring, 
Formannskapet, 
Kommunestyret 

 
Larvik, 09.11.02023 

 
 

 
Uttalelse: Søknader om kommunal medfinansiering ifbm. Strategidokumentet 2024-2027 
 
Viser til møte 23. oktober og tilsendt oversikt søknader om kommunal medfinansiering ifbm. 
Strategidokumentet 2024-2027. 
 
Finansiering av idrettsanlegg er hovedsakelig basert på en tredelt løsning: 
Spillemidler, kommunal medfinansiering og egenfinansiering. 
 
Larvik idrettsråd støtter prioriteringen, slik den nå foreligger fra Larvik kommune. 
Kriteriene vi har lagt til grunn er hovedsakelig følgende: 

1. Fornyet eller gjentatte søknader 
2. Rehabiliteringssøknader - og aktivitetsanlegg før øvrige søknader (klubbhus/lys etc.) 
3. Nye anlegg - aktivitetsanlegg med hovedfokus på barn og unge før øvrige søknader (Private 

prioriteres før kommunale anlegg) 
4. Forventet oppstart 

 
Pr. 23. oktober søkes det om 16,5 millioner i medfinansiering, for 17 anlegg fra 7 idrettslag. Kun en av 
søknadene har mottatt spillemidler. 16 av søknadene, hvorav 10 nye har søkt om 11,5 millioner i 
spillemidler. 7 anlegg er nyanlegg, mens 10 gjelder rehabilitering. Total anleggskostnad er foreløpig 
beregnet til 55,5 millioner, og egenfinansiering utgjør 27 millioner. 
 
Status fond for forskuttering av spillemidler og merverdiavgiftkompensasjon, ref. KST sak 199/16: 
Det er p.t. minimum 3 års etterslep på spillemiddelsøknader. 29 private anlegg søker om 17,5 
millioner i spillermidler i 2024. Estimert MVA er 13,7 millioner. Larvik kommune er sikret en rask 
tilbakebetaling fra idrettslagene. Estimert maksimumsbehov for forskuttering fra fondet ut i fra antall 
spillemiddelsøknader er over 31 millioner. Anleggsfondet har en ramme på 20 millioner. 
 
Kommunal medfinansiering: 
P.t. er etterslepet på den kommunale medfinansiering er ca. 8 år - med dagens nivå på 
investeringstilskuddet på 2 mill. pr. år.  
  

http://n3sport.no/il/larvik
https://innsyn.onacos.no/larvik/mote/hist/wfdocument.ashx?journalpostid=2016076531&dokid=1215821&versjon=9&variant=A&
https://www.larvik.kommune.no/kultur-idrett-og-frivillighet/tilskudd/anleggsfond/
https://www.larvik.kommune.no/kultur-idrett-og-frivillighet/tilskudd/kommunal-medfinansiering/
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Det er i hovedsak spillemiddelsøknader fra 2022 og 2023 som venter på kommunal medfinansiering, 
forutsatt at nye søknader blir godkjent ved den endelige behandlingen i fylkeskommunen juni 2024.  
 
Vi ber igjen om at det vurderes en opptrapping av investeringstilskuddet.  
Finansiering av idrettsanlegg er basert på et spleiselag mellom 3 parter. I påvente av kommunal 
medfinansiering må idrettslagene ta opp dyre lån, eller utsette utbyggingen. Når spillemidlene blir 
tildelt må anlegget realiseres i løpet av 2 år. Renteutgifter som påløper som følge av manglende 
kommunale medfinansiering bør tilbakebetales i forhold til reelle merkostnader for idrettslagene.  
Vi støtter forslaget om at tildelt kommunal medfinansiering må benyttes innen 2 år 
 
 
Anleggsutvikling = Byutvikling 
Det er flere idrettslag som venter på avklaring i forhold til anlegg: Motorsport, Skyting, Vannski er i 
dialog med kommunen for å finne egnede arealer. Det er store forventninger til arbeidet med 
etterbruken av E18 og Månejordet, vi ser fram til å følge prosessen videre. Når det gjelder søknaden 
om Ishall er klubben i en prosess i forhold til et område ved golfbanen.  
 
Idretten ønsker å bygge idrettsanlegg for fremtiden, og er opptatt av både miljømessig og sosial 
bærekraft. Utvikling av kunstgressbaner som tilfredsstiller både miljømessige og sportslige krav 
arbeides det med, samt løsninger for energi-effektivisering. Idrettslagene i Larvik har startet på 
arbeidet med å bli mer klimavennlige, både i form av Led-lys og solceller. For å gjennomføre det 
grønne skiftet trengs friske midler og økt kunnskap. 
 
 
 
Dramatiske kuttforslag – innsparingstiltak, 2,5 millioner. 
Vi ser at det foreslås det betydelige kutt i kultur- og idrettssektoren, hvor følgende berører 
idrettslagene direkte: 
 

1. Kutt i tilskudd til løypekjøring. (- 100.000) 
2. Avvikle avtalen om kunstsnøproduksjon, Månejordet (- 100.000) 
3. Kutte badetilbud utenfor skoletid, Brunla og Hedrum ungdomsskole. (-150.000) 
4. Kutte oppvarmet kunstgressbane Månejordet. (-500.000) 
5. Oppsigelse av avtale skateparken på Alfred Andersen tomta, fra 2025 (-800.000) 
6. Fram IF og Frelsesarmeen - to separate gatefotball-tiltak fra 2026. (-500.000) 
7. Redusere tilskudd fra 900 000 til 500 000 kr til Jotron Arena (-200 – 400.000) 
8. Økte gebyrsatser: 4-5 % økning 

 

Idrettsrådets kommentar: 

Ad. 1-2  Det er få lavterskel uteaktivitetstilbud vinterstid i Larvik. Spesielt viktig mener vi det er å 
anerkjenne dugnadsinnsatsen som legges ned i klubbene, for å sørge for at alle i Larvik har 
tilgang til flotte skiløyper vinterstid. Dette er et viktig tiltak for folkehelsa. Begge tiltakene er 
til glede og nytte for befolkningen i Larvik, langt utover medlemsbasert aktivitet.  

Ad. 3 Kutt i badetilbud vil ramme barn- og unge. Et godt folkehelsetilbud forsvinner begge steder. 
Ad. 4  Kuttet vil ramme barn- og unge. Alternativer som skulle prøves ut mht. mer miljøvennlig og 

rimeligere salt-produkt for avisning, ble ikke godkjent av mattilsynet da banen ligger i 
nedslagsfeltet til Farris.  
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Ad. 5 Skateparken er en svært viktig arena for barn og unge. Det er ikke i henhold til intensjonen å 
avvikle dette tilbudet uten at det foreligger et nytt innendørs tilbud. Leieavtalen bør uansett 
reforhandles mht. pris, samt at kostnadene tas med videre inn i prosjektet for nytt anlegg. 

Ad. 6 Kutt vil ramme noen av de svakeste i larvikssamfunnet, og et godt etablert tilbud vil trolig 
legges ned. 

Ad. 7 «Frivillige foreninger vil måtte betale mer i leiekostnader i Jotron Arena ift. kommunal-eide 
anlegg. Dette fører til økt etterspørsel på treningstid i kommunale anlegg.» Er tilskuddet 
basert på en den faktiske kostnaden? 

Ad. 8 Driftstilskuddet til idrettslagene er ikke justert ift. årlig prisstigning, mens kommunens 
betalingssatser for utleie økes hvert år. Potten for driftstilskudd bør minimum økes 
tilsvarende. 

  
Det som er mest dramatisk her er at driftstilskuddet har stått stille i over 10 år, mens 
anleggsutviklingen har fortsatt. Det betyr at det er mindre tilskudd pr. anlegg som bygges og 
driftes av idrettslagene, samt at leieprisene og VAR-utgiftene øker. 

 
Inkluderende og bærekraftig samfunn 
Kommunedirektøren vil i tillegg kutte en rekke stillinger og tiltak som vil berøre noen av de svakeste i 
Larvikssamfunnet. Ved eventuelle fremtidige kutt mener vi at det er mer hensiktsmessig å kutte i 
store prosjekter og arrangementer, enn inn mot ressurssvake grupper. 
 
Vi vet alle at regningene for de som havner utenfor til slutt må dekkes av det offentlige – så her 
haster det med å få regjeringen på banen med hensyn til å endre inntektssystemet og øke 
overføringene til kommunen, takk! Larvik kommer dårlig ut med dagens modell, og det burde også 
være i Regjeringens interesse å styrke kommunens økonomi. 
 
Viser til Strategidokumentet og kommunedirektørens eget utsagn:  
 
«Langsiktig investering i oppvekstmiljø og lokalsamfunn gir positive langtidsvirkninger både i form av 
god folkehelse, livskvalitet, kompetanse og bærekraftig samfunnsutvikling. 
 
Den beste måten å skape vårt felles, bærekraftige samfunn er å løse utfordringer i samarbeid. 
Kommunen, innbyggere, frivillige, organisasjoner, foreninger, næringsliv og forsknings- og 
kunnskapsmiljøer innehar verdifull kompetanse, erfaringer og ressurser hvor summen av samarbeid 
blir større enn enkeltdelene alene. Sammen bygger vi framtida i Larvik.» 
 
 
Idretten leverer godt i forhold til de overordnede bærekraftsmålene, og vi kjenner oss godt igjen i 
Larvik kommunes mål, visjon, verdier og filosofi. 
 
Vi ser fram til et fortsatt godt og viktig samarbeid til det beste for Larviksamfunnet. 

 
 
Vennlig hilsen 
(sign) 
 
Ann-Kristin Aanstad, Styreleder 
- for Larvik Idrettsråd 

http://www.n3sport.no/il/larvik


Prio Søker Anlegg
Total kostnad i 

søknad

Søknadsum 

2024, 

kommunal 

medfinans.

 Søkt 

spillemidler

1 Larvik skytterlag
Det skal bygges en skytehall for innendørs 

skyting for 10m luft og 15 m finkaliber.
9 248 957 1 073 000 2 000 000         

2 Nanset IF Rehabilitering av fotballdekke 337 500 105 000 169 000
3 Kvelde IL Rehabilitering av sandhåndballbane 1 713 655 238 000 300 000

4 Larvik Ski
2 tiltak på langrennsalegg ved Kleiver 

idrettsanlegg
200 000 67 000 100 000

5 Kvelde IL Etablering av ny sandvolleyballbane 713 653 238 000 300 000

6 Nesjar IF Etablering av pumptrack/skatebane 1 720 867 573 622 338 000

7 Halsen IF Rehabilitering av Bergslihallen 5 373 500 1 792 000 1 792 000

8 Nanset IF Rehabilitering av lysanlegg 707 000 236 000 226 000

9 Nanset IF Snøproduksjonsanlegg 210 000 67 000 69 000

10 Kvelde IL
Rehabilitering av lysanlegg i lysløype og 

skistadion
967 750 323 000

322 000

11 Kvelde IL
Rehabilitering av lysanlegg, fotball 

kunstgressbane
1 142 500 381 000

381 000

12 Stag IF Skifte ut til LED lys på kunstgressbane 864 011 288 000 288 000

13 Nesjar IF Rehabilitering av kunstgressbane 3 750 000 1 250 000 1 250 000         
14 Kvelde IL Snøproduksjonsanlegg 610 715 204 000 204 000            
15 Nesjar IF Beachhåndballbane 1 266 721 442 000 442 000            
16 Kvelde IL Tuftepark 1 766 543 589 000 300 000

17 Stag IF Etablering av klubblokale 26 000 000 8 700 000 3 400 000         
TOTALT 55 593 372 16 566 622 11 881 000

Grønn= gjentatte søknader
Rød = nye søknader
 
NB! Foreløpig beregning pr. 23.10.2023. Endelig kostnadsoverslag foreligger jan. 2024

Endelig utbetalingssum baserer seg på 1/3 av revidert regnskap, inntil oppgitt søknadssum. 
Kommunal medfinansiering gjøres endelig opp når revidert regnskap foreligger.




